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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 301 (Alm. del – 7. 
Finansministeriet) af 16. januar 2019 stillet efter ønske fra Pelle 
Dragsted (EL)  

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at den forhandlede værdi af DONG ved kapitaludvidel-
sen (salg af aktier til bl.a. Goldman Sachs) i oktober 2013 var på 31,5 mia. kr., og 
at bl.a. følgende aktiver fra det daværende Dong siden er solgt eller sat til salg 
– gas og olieaktiviteter for ca. 8,7 mia. kr. 
– Stenlille Gaslager for 1,85 mia. kr. 
– at der nu har været forhandlinger om et salg af Radius el-net til forventet til ca. 
20 mia. kr. 
– at der fortsat forhandles om salg af aktiver som olie- og gasledninger samt olie-
terminalen i Fredericia. 
Alt sammen aktiver, der eksisterede i 2013? Er ministeren enig i, at den pris som 
aktierne i Dong blev solgt til, var for lav i lyset af, at de aktiver der er solgt eller på 
salgslisten, som et minimum har et omfang som svarer til den daværende opgø-
relse af Dongs samlede værdi når hovedforretningen fortsat er tilbage? 

 

Svar 

Jeg kan bekræfte, at kapitaludvidelsen af DONG Energy var baseret på en værdi-
ansættelse på 31,5 mia. kr. før kapitaludvidelsen, og at de listede aktiver er solgt el-
ler påtænktes frasolgt.  
 
Værdien af DONG Energy i oktober 2013 før kapitaludvidelsen kan imidlertid 
ikke sammenlignes med værdien af Ørsted i dag, ej heller med værdien af enkelte 
aktiver.  
 
Dette kan illustreres ved, at aktierne i Ørsted i dag har en markedsværdi på ca. 215 
mia. kr. Markedsværdien af selskaber kan således udvikle sig over tid, hvilket bl.a. 
skyldes de strategiske beslutninger, som selskabets ledelse tager, samt den gene-
relle teknologiske og makroøkonomiske udvikling. På samme måde kan markeds-
værdien af dele af et selskab udvikle sig over tid. 
 
Endeligt vil jeg gerne understrege, at Ørsted har aflyst den strukturerede salgspro-
ces vedr. bl.a. Radius, og at jeg ikke har mulighed for at kommentere på markeds-
værdien af Radius. 
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Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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